

Title (en)

METHOD OF ATTACHING OR DETACHING MASKING MATERIAL.

Title (de)

VERFAHREN ZUM ANBRINGEN ODER ENTFERNEN EINES ABDECKMATERIALS.

Title (fr)

PROCEDE DE POSE OU DE DEPOSE D'UNE MATIERE DE MASQUAGE.

Publication

EP 0472732 A1 19920304 (EN)

Application

EP 91904656 A 19910214

Priority

JP 3786590 A 19900216

Abstract (en)

An object of the present invention resides in that, when a surface treatment is applied to a surface of an article, it is made possible to automatically attach a masking material for protecting a portion of the surface of the article, to which the surface treatment should not be applied, to the said portion or detach it therefrom. To this end, the masking material is clamped by a hand-grip to attach it to the said portion or detach it therefrom.

Abstract (fr)

L'objet de l'invention réside dans le fait que, lorsque l'on applique un traitement de surface à la surface d'un article, il est possible de poser automatiquement une matière de masquage afin de protéger une partie de la surface de l'article, à laquelle le traitement de surface ne doit pas être appliqué, sur ladite partie ou de la retirer de cette dernière. A cette fin, la matière de masquage est serrée à l'aide d'une pince afin de la poser sur ladite partie ou de la retirer de celle-ci.

IPC 1-7

B05D 1/32

IPC 8 full level

B05B 15/04 (2006.01); **B05D 1/32** (2006.01); **C25D 5/02** (2006.01); **C25D 13/00** (2006.01)

CPC (source: EP)

B05B 12/20 (2018.01); **B05B 12/26** (2018.01)

Cited by

FR2748534A1; EP0853982A3

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

WO 9112089 A1 19910822; CA 2051650 A1 19910817; EP 0472732 A1 19920304; EP 0472732 A4 19920826; JP H03240991 A 19911028

DOCDB simple family (application)

JP 9100216 W 19910214; CA 2051650 A 19910214; EP 91904656 A 19910214; JP 3786590 A 19900216